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Summary

        
The effect of single clinical dosages of methylphenidate, dextroamphetamine and placebo on the somatosensory evoked potential (SEP) of 10 healthy normal male volunteers was investigated two hours after oral drug administration. In contrast to placebo, which did not significantly alter the SEP, the stimulatory compounds induced systematic changes at a level of statistical significance. A decrease in latency was observed in the primary as well as in the secondary responses. Concerning the amplitudes, a decrease in the early peaks and increase in the late peaks was observed after methylphenidate, but no systematic changes occurred after dextroamphetamine. The intra-individual variability decreased in some peaks after the administration of stimulatory drugs, but not after placebo. The mode of action of stimulatory drugs on the CNS and significance of the findings regarding the utilization of the SEP technique for classification of psychotropic compounds were discussed.
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Zusammenfassung

        
Die Wirkung oral verabreichter Einzeldosen von zwei Stimulantien – nämlich Methylphenidat und Dextroamphetamin – auf das somatosensorisch evozierte Potential (SEP) wurde an 10 normalen Versuchspersonen untersucht. Im Gegensatz zu Placebo bewirkten die beiden Stimulantien ausgeprägte und systematische Veränderungen im SEP; sowohl die primäre als auch die sekundäre Reizantwort nahmen in der Latenz ab, was auch statistisch signifikant war. Bezüglich der Amplitude wurde eine Abnahme in den frühen und eine Zunahme in den späten SEP Komponenten nach Methylphenidat beobachtet, während sich nach Dextroamphetamin kaum Amplitudenveränderungen zeigten. Die intraindividuelle Variabilität einiger Komponenten der Reizantwort war nach Verabreichung von Stimulantien herabgesetzt. Sowohl die Wirkungsweise der Stimulantien als auch die Signifikanz der Resultate für eine Anwendung des SEP in Hinblick auf eine Klassifizierung psychopharmakologischer Substanzen wurde diskutiert.
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